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        PÖYTÄKIRJA 
 
KOULUTUSVALIOKUNNAN KOKOUS 2/2013 
 
 
Aika Tiistai 12.11.2013 klo 9.00 – 11.15 
 
Paikka Scandic Grand Marina, Katajanokka, Helsinki 
 
Läsnä  Atte Lyytikäinen (Lemminkäinen Infra Oy), puheenjohtaja 

Juuso Lukkarinen (NCC Roads Oy) 
Pekka Kinnunen (Ami-säätiö/Amiedu) 
Jussi Länsitalo (Amomatic Oy) 
Pertti Pohjola 
Petri Sikanen (SL Asfaltti Oy) 
Antti Sulamäki (Amiedu) 
Olli Ruotsalainen (Skanska Asfaltti Oy) 
Seppo Tirkkonen (Rakennusliitto) 
Heikki Jämsä (INFRA ry) 
Ari Kähkönen (INFRA ry), sihteeri 

 
Tiedoksi Pasi Räty (Jyväskylän AO) 
  Eero Hannuksela (Jyväskylän AO) 
  Riku Suojala (Jyväskylän AO) 
  Pentti Parviainen (Työtehoseura) 

Sami Ammala (Lapin AO) 
 
Liittet  Yhteishakutilastot 
 
 
 
Käsitellyt asiat 
 

1   KOKOUKSEN AVAUS  
Puheenjohtaja Atte Lyytikäinen avasi kokouksen. Sihteerinä toimi Ari 
Kähkönen. Kokouksen alkuun tehtiin esittelykierros. 
  

2 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
Käytiin läpi edellisen kokouksen pöytäkirja.  

- Kohta 4 (Infra nuoret): Jämsä kertoi, että MANK'in nuorisohankkeen 
rekrytointi ei onnistunut ja uusi henkilö on haussa. Hankkeen 
rahoitusta ollaan juoksemassa kasaan (Pekka Vaara). 

- Kohta 7 (Muut asiat): RATEKO'n RAT-koulutukseen on tulossa 
Infran oma työnjohtokoulutus. RET-koulutukseen tulee 
toimialakohtaisia erikoistumiskoulutuksia, infrallekin oma osio. 
INFRA ry on mukana koulutuksen sisällön suunnittelussa. 
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3 AMMATTITUTKINTO JA YHTEISHAKU 
Asfalttialan ammattitutkintoja on tänä vuonna suoritettu yhteensä 26 kpl: 

- Salo 14 kpl (13 päällysteen levitys + 1 massan valmistus) 

- Amiedu 4 kpl 

- Lappi 8 kpl 

Määrä on huolestuttavan vähän, normaalisti tutkintoja on suoritettu n. 70 kpl 
vuodessa, parhaimmillaan jopa 100 kpl. Todettiin, että asfalttityöntekijöistä 
huomattava osa (60-70 %) on suorittanut tutkinnon ja tämä vaikuttaa 
osallistujien määrään.  

Tutkintoja voi nyt suorittaa Rovaniemellä, Salossa, Helsingissä ja 
Jyväskylässä. Keskusteltiin tulisiko koulutus keskittää yhteen paikkaan ja 
panostettaisiin opetuksen laatuun. Käytännössä ryhmän koon tulisi olla 
vähintään 10 hlö.  

Operaattorikoulutuksen aloitti 7 hlö, joista 3 jäi pois. Koulutuksessa on siten 
4 henkilöä. Lisäksi kahden hengen ryhmä aloittaa tammikuussa. 

Jämsä esitteli yhteishakutilastoja (pöytäkirjan liitteenä). Ensisijaisten 
hakijoiden määrä on huomattavasti suurempi kuin koulutukseen otettavien. 
Ongelmana on keskeyttäneiden iso määrä (n. 60 %), Nyt oppilaitokset 
saavat rahoitusta aloittaneiden määrän mukaan. Tämä tulee muuttumaan ja 
jatkossa rahoitukseen tulee vaikuttamaan valmistuneiden määrä.  

Sovittiin, että pyydetään seuraavaan kokoukseen Vetovoima ry:n 
toiminnanjohtaja Janne Suntio kertomaan Vetovoiman toiminnasta infra-
alan markkinoinnista koululaisille. 

  

4 ERIKOISAMMATTITUTKINTOUUDISTUS 
Salossa on käynnissä vuonna 2012 alkanut Maarakennusalan 
erikoisammattitutkinnon asfalttialan koulutus. Koulutuksessa on mukana 17 
henkilöä. Maaliskuussa 2013 oli 3 päivän lähijakso ja tänä kesänä piti olla 
ensimmäinen näyttö ja toisen näytön syksyllä.  

Pekka Kinnunen on selvittänyt tilannetta. Oppilaitos (Salon seudun 
koulutusyhtymä) on jättänyt opiskelijat tuuliajolle. Työmailla ei ole käyty 
eikä opiskelijoihin ole oltu yhteydessä edes puhelimitse. Sovittiin, että: 

- valiokunnan jäsenet ovat yhteydessä koulutusohjelmassa mukana 
oleviin työntekijöihinsä. Kähkönen toimittaa kokouksen osanottajille 
Kinnusen kokoaman listan opiskelijoista. 

- valiokunnan jäsenet kertovat oppilaiden tilanteen INFRAan 
Kähköselle. 

- INFRA on yhteydessä oppilaitokseen ja selvittää mihin 
toimenpiteisiin oppilaitos aikoo ryhtyä tilanteen korjaamiseksi. 
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5 REKRYKOULUTUS 
Antti Sulamäki kertoi Rekry-koulutuksen tilanteesta. Koulutuksessa on nyt 
välivuosi. Ensi vuosi on vielä auki. Jos tarvetta on, niin rahoitus löytyy. 
Koulutukseen tulisi saada ainakin 10 henkilöä.  

Keskustelussa todettiin, että yritysten on vaikea sitoutua työllistämään kun 
omaakin porukkaa joudutaan lomauttamaan. 

Sovittiin, että Sulamäki laittaa valiokunnan jäsenille kyselyn rekry-
koulutustarpeesta. Kysely tulee palauttaa Sulamäelle marraskuun aikana. 

 

6 INFRA POHJANMAA NUORISOKAMPANJA 
Jämsä kertoi Yrityskyläprojektista ja näytti projektiin liittyvän videon. 
Merkittiin tiedoksi. 

 

7 TOIMINTASUUNNITELMA 2014 
Painopisteet ja linjaukset hyväksyttiin. 

Kirjattiin valiokunnan henkilöstövaihdokset ja organisaatiomuutokset. 
Valiokunnan kokoonpano on seuraava: 

- Heikki Keskinen (NCC Roads Oy) 
- Atte Lyytikäinen (Lemminkäinen Infra Oy) 
- Pekka Kinnunen (Ami-säätiö/Amiedu) 
- Jussi Länsitalo (Amomatic Oy) 
- Pertti Pohjola 
- Pasi Räty (Jyväskylän AO) 
- Petri Sikanen (SL Asfaltti Oy) 
- Antti Sulamäki (Amiedu) 
- Olli Ruotsalainen (Skanska Asfaltti Oy) 
- Seppo Tirkkonen (Rakennusliitto) 
- Heikki Jämsä (INFRA ry) 
- Ari Kähkönen (INFRA ry) 

 
8  MUUT ASIAT 

Asfalttialan oppikirjan kehittämistarpeet: Pohjola on käynyt 
oppimateriaalin läpi. Se on perustunut vanhoihin normeihin. Normeista 
jätettiin kuitenkin uudistuksen yhteydessä pois tekninen tietous ja niistä tuli 
käytännössä määräyskokoelma. Ehdotus on, että oppikirjasta jätetään 
normisisältö pois ja alkuun lisätään luettelo aiheeseen liittyvistä normeista. 
Muilta osin teksti kaipaa jonkin verran lyhentämistä ja joitain osia jätetään 
kokonaan pois. Tiemerkintäosuus tulee lisätä. Sovittiin, että Pohjola tekee 
tarjouksen oppikirjan kehittämistyöstä INFRA ry:lle. 
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PANK ry:n stipendit on päätetty myöntää seuraaville henkilöille: 

- Michalina Makowska: 1000 e (Evaluation of REMIX type 
maintenance technique of asphalt roads with respect to road’s 
history. Aalto-yliopisto, väitöskirja) 

- Niklas Nevalainen: 1000 e (Lämpökamera päällystystöiden 
laadunvalvonnassa. Aalto-yliopisto, diplomityö) 

- Esko Laiho: 700 e (Profiloidut tiemerkinnät ja niiden käytön 
edellytykset Suomessa. Aalto-yliopisto, diplomityö) 

Lisäksi myönnettiin 300 euron kannustepalkinto Olli-Ville Laukkaselle 
(Aalto-yliopisto) bitumin viskoelastisten ominaisuuksien tutkimisesta. 
 
Stipendit luovutetaan Asfalttialan palautepäivillä 12.11. 

 

9  SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 7.5.2014 klo 10 INFRA ry:ssä..  
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LIITE 1. Rakennusalan yhteishakutilastot 2013 
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Lähde: Opetusministeriö
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Lähde: Opetusministeriö

Talotekniikka-alalle amk:hin hakeneet 
2013

Aloituspaikat  I

Aloituspaikat 1. sij. hakijat Huom.

Metropolia, ins.
Amk

70 257 20 sähkö, 50 lvi

Metropolia, ins. 
Yamk

30 51 Jatkotutkinto, lvi

Metropolia, LVI-
mestari

30 73 ”LVI-teknikko”

Tampereen amk 55 254 40 sähkö, 15 lvi

Oulun amk 35 130 Lvi

Mikkelin amk 35 87 Lvi

Satakunnan amk 50 161 35 Rakennus, 15 lvi

Seinäjoen amk 45 126 35 Rakennus, 10 lvi

 
 

Lähde: Opetusministeriö
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